
Zápis z Valného shromáždění členů České limnologické společnosti, z.s., 

konaného v Praze dne 13. 9. 2024 

 

Přítomni: dle prezenční listiny (celkem 18) a záznamu streamovací platformy (celkem 31) 

 

Valné shromáždění ČLS proběhlo v kombinované podobě, členové společnosti se sešli na Ústavu pro 

životní prostředí Přírodovědecké fakulty UK Praha, kde byla zprostředkována i možnost připojení 

online přes streamovací platformu. Veškeré podklady byly členům ČLS zaslány v dostatečném 

předstihu před konáním VS a zároveň byly součástí zvláštního čísla Limnologických novin (1/2024).  

Valné shromáždění ČLS zahájil předseda společnosti Petr Znachor. Valné shromáždění ČLS je dle 

Stanov ČLS usnášeníschopné v jakémkoliv počtu, jednání valného shromáždění proto mohlo 

pokračovat. Pro jednoduchost nejsou dále v zápisu uváděny vědecké tituly zúčastněných. 

 

1. Návrh programu Valného shromáždění ČLS, z.s. 

 

1. Zahájení a schválení programu Valného shromáždění 

2. Zpráva o hospodaření ČLS, z.s. za funkční období 2021–2023, diskuze a hlasování o schválení 

3. Zpráva o činnosti ČLS, z.s. za funkční období 2021–2023, diskuze a hlasování o schválení 

4. Zpráva Revizní komise ČLS, z.s. za funkční období 2021–2023 

5. Návrh změny Stanov ČLS, z.s., diskuze a hlasování o schválení 

6. Návrh na udělení čestného členství pro S. Zahrádkovou, J. Lukavského a R. Fainu. Diskuze 

a hlasování o schválení 

7. Výsledky voleb do Výboru společnosti a Revizní komise, hlasování o schválení výsledků. 

8. Různé 

9. Návrh usnesení Valného shromáždění a jeho schválení 

10. Ukončení VS 

 

Předseda ČLS představil program jednání a informoval o jeho drobné úpravě – hlasování o návrhu 

usnesení (bod č. 9) bude následovat po každém bodu jednání. 

 

Výsledky hlasování o návrhu programu jednání: přítomní (12): pro 12, proti 0, zdržel se 0 

online (30): pro 23, proti 0, zdržel se 0 

celkem (42): pro 35, proti 0, zdržel se 0 

 

Určení pověřené osoby ovládající streamovací platformu, volba zapisovatele, ověřovatele zápisu 

a skrutátora na místě 

Navržení byli: pověřená osoba ovládající streamovací platformu – J. Tátosová, zapisovatel – M. Šorf, 

ověřovatelé zápisu – J. Špaček, P. Rosendorf, skrutátor – M. Rulík. 

 

Výsledky hlasování: přítomní (13): pro 13, proti 0, zdržel se 0 

online (30): pro 28, proti 0, zdržel se 2 

celkem (43): pro 41, proti 0, zdržel se 2 

 

 

 



2. Zpráva o hospodaření ČLS, z.s. za funkční období 2021–2023 

Zprávu o hospodaření stručně představil hospodář společnosti M. Šorf. Plné znění zprávy bylo 

publikováno v LimNo 1/2024 a na webových stránkách ČLS. Ke zprávě nebyl žádný dotaz. 

Návrh usnesení: Valné shromáždění schvaluje Zprávu o hospodaření ČLS, z.s. za funkční období 

2021–2023. 

 

Výsledky hlasování: přítomní (13): pro 13, proti 0, zdržel se 0 

online (30): pro 29, proti 0, zdržel se 1 

celkem (43): pro 42, proti 0, zdržel se 1 

 

3. Zpráva o činnosti ČLS, z.s. za funkční období 2021–2023 

Předseda ČLS představil zprávu o činnosti za uplynulé období. Plné znění zprávy bylo publikováno 

v LimNo 1/2024. Předseda vyzdvihl SWOT analýzu, kde zejména upozornil na slabé stránky – 

komunikace s veřejností, komunikace s médii a chybějící zpětná vazba od členské základny. Předseda 

ČLS zároveň vyzval k vyjádření role ČLS pro členy společnosti. Po představení zprávy o činnosti 

bylo přistoupeno k rozpravě, během které se rozvinula bohatá diskuze. 

J. Fuksa navrhoval současná veřejná témata za přispění ČLS kultivovat. P. Znachor souhlasí s tím, že 

konkrétní témata musí vzejít od členů společnosti, což se moc neděje. Dále vyzývá k většímu využití 

nových webových stránek. D. Boukal dokládá, že podobné problémy s nízkou aktivitou členské 

základny mají i jiné společnosti. Navrhuje, aby si členové výboru vzali na starost konkrétní téma 

a tím se zabývali. J. Duras vyzývá, aby se členové ČLS k tématům vyjadřovali i za společnost. 

Současně upozorňuje na značný potenciál ČLS ve veřejné debatě a zmiňuje některá důležitá témata, 

která se v současné době řeší (hospodaření na rybnících, problematika fosforu, aktualizace směrnice 

o čištění odpadních vod). P. Rosendorf doplňuje, že poznatky z různých jednání se dají přenášet i mezi 

členy ČLS s možností využití stávajících i potenciálně nových odborných skupin. P. Znachor 

předesílá, že součástí navrhované změny stanov je i změna ve vytváření pracovních skupin. 

Dr. Sacherová, redaktorka LimNo, podotkla, že členové společnosti nepřispívají do Limnologických 

novin, ale do médií s možnou vyšší odezvou. V. Kolář a D. Fiala upozorňují na konkrétní příklad 

MVE Zlatá koruna, kde se ČLS veřejně nevyjádřila a nepodpořila výzvu některých dalších 

společností. P. Znachor vysvětlil genezi případu. J. Fuksa dodal, že tato témata jsou pro ČLS nosná, 

protože k MVE chybí vládní nařízení a obecně je fragmentace toků velikým problémem. V této 

souvislosti upozorňuje P. Znachor na možné využití anket na webových stránkách společnosti. 

J. Duras se přimlouvá za téma zprůchodňování toků a dává příklad ambivalentního vztahu státu 

k jezům. P. Znachor plénu tlumočil zprávu I. Přikryla ze streamovací platformy, který ke konkrétním 

stanoviskům doporučuje znát názor většiny členů, a nejen Výboru ČLS. Předseda ČLS komentuje, že 

Výbor nejdříve hodnotí relevanci konkrétního tématu a namítá, že schvalování stanovisek členy by 

společnost činilo neakceschopnou; argument předsedy potvrzují D. Boukal a V. Kolář. O. Strunecký 

navrhuje budoucí stanoviska k aktuálním tématům rozeslat členům ČLS předem nebo udělat anketu 

s omezeným, pevně daným časem na vyjádření. 

Předseda ČLS uzavřel rozpravu a vyzval k hlasování o Zprávě o činnosti. 

Návrh usnesení: Valné shromáždění schvaluje Zprávu o činnosti ČLS, z.s. za funkční období 2021–

2023. 



Výsledky hlasování: přítomní (18): pro 17, proti 0, zdržel se 1 

online (28): pro 27, proti 0, zdržel se 1 

celkem (46): pro 44, proti 0, zdržel se 2 

 

4. Zpráva Revizní komise ČLS, z.s. za funkční období 2021–2023 

Předseda Revizní komise ČLS M. Černý představil revizní zprávu za uplynulé období. Plné znění 

zprávy bylo publikováno v LimNo 1/2024. Revizní komise neshledala nedostatky. Revizní komise 

navrhla udělit odstupujícímu Výboru ČLS absolutorium. 

Návrh usnesení: Valné shromáždění schvaluje Zprávu Revizní komise ČLS, z.s. za funkční období 

2021–2023. 

 

Výsledky hlasování: přítomní (18): pro 17, proti 0, zdržel se 1 

online (28): pro 27, proti 0, zdržel se 1 

celkem (46): pro 44, proti 0, zdržel se 2 

 

5. Návrh změny Stanov ČLS, z.s. 

Předseda ČLS představil návrh na změnu stanov včetně vysvětlení důvodů jednotlivých úprav. Plné 

znění zprávy bylo publikováno v LimNo 1/2024. Diskuze se vedla zejména k návrhu týkajícího se 

pracovních skupin. V předloženém návrhu se pravomoc ustanovení pracovních skupin přesouvá 

z valného shromáždění na Výbor ČLS. M. Bílý navrhl nutnost oznámení založení pracovní skupiny 

členské základně předem. I. Přikryl navrhl neodebírat tuto pravomoc valnému shromáždění, ale 

zároveň ji umožnit Výboru. O. Strunecký připomněl, že Valné shromáždění je nejvyšší orgán ČLS 

a proto má ze zákona o spolcích všechny pravomoci automaticky. Do další diskuze s návrhy 

paragrafového znění se přihlásili kolegové Kalous, Bílý, Rosendorf, Fuksa, Špaček, Nedoma, Černý 

a Duras. 

Finální návrh změny stanov zní:  

čl. IX, Valné shromáždění, odstavec 2g zůstává beze změny, v článku X, Výbor, kde jsou 

vyjmenovány pravomoci Výboru, přibývá odstavec 11i ve znění „zřizovat odborné skupiny ČLS“. 

Oproti původnímu návrhu změny stanov tedy nedojde k rozšíření pravomocí Výboru rušit pracovní 

skupiny, toto zůstává i nadále pouze v pravomoci Valného shromáždění ČLS. Předseda ČLS návrh 

zopakoval a vyzval k hlasování. 

Návrh usnesení: Valné shromáždění schvaluje upravený návrh změny Stanov ČLS, z.s. 

Výsledky hlasování: přítomní (18): pro 18, proti 0, zdržel se 0 

online (30): pro 28, proti 0, zdržel se 2 

celkem (48): pro 46, proti 0, zdržel se 2 

 

6. Návrh na udělení čestného členství 

Předseda ČLS představil plénu návrh na udělení čestného členství S. Zahrádkové, J. Lukavskému 

a R. Fainovi. 

Návrh usnesení: Valné shromáždění souhlasí s udělením čestného členství S. Zahrádkové, 

J. Lukavskému a R. Fainovi. 



Výsledky hlasování: přítomní (18): pro 18, proti 0, zdržel se 0 

online (30): pro 29, proti 0, zdržel se 1 

celkem (48): pro 47, proti 0, zdržel se 1 

 

7. Výsledky voleb do Výboru společnosti a Revizní komise, hlasování o schválení výsledků. 

Volby proběhly elektronicky, členové volili do Výboru společnosti (7 členů) a Revizní komise 

(3 členové). Voleb se zúčastnilo 111 členů z 212 (52,4 %). Výsledky voleb uvádí následující tabulky.  

Výsledky voleb do výboru ČLS 

Jméno kandidáta Počet platných hlasů Pořadí 

Doc. RNDr. Petr Znachor, Ph.D. 100 1. 

RNDr. Veronika Sacherová, Ph.D. 92 2. 

RNDr. Jolana Tátosová, Ph.D. 83 3. 

RNDr. Michal Šorf, Ph.D. 76 4. 

Mgr. Jan Špaček, Ph.D. 65 5. 

Doc. Ing. Pavel Jurajda Ph.D. 46 6. 

Mgr. Pavel Rosendorf 45 7. 

Mgr. Jindřiška Bojková, Ph.D. 42  

RNDr. Ing. Vojtěch Kolář, Ph.D. 37  

RNDr. Hana Zvěřinová Mlejnková, Ph.D. 24  

prof. Ing. Lukáš Kalous, Ph.D. 24  

doc. Mgr. Radka Symonová, Ph.D. 22  

Mgr. Lucie Kotyzová 20  

Mgr. Michal Janáč, Ph.D. 20  

Výsledky voleb do Revizní komise ČLS 

Jméno kandidáta Počet platných hlasů Pořadí 

Emil Janeček 50 1.-2. 

Doc. RNDr. Jana Říhová Ambrožová, Ph.D. 50 1.-2. 

Doc. RNDr. Petr Pařil, Ph.D. 47 3. 

RNDr. Miloslav Devetter, Ph.D. 37  

Mgr. Michal Bílý, Ph.D. 33  

RNDr. Jiří Kaňa, Ph.D. 31  

RNDr. Pavel Rychtecký, Ph.D. 19  

Ing. Jiří Hronek 16  

Mgr. Daniel Vařecha 15  

Mgr. Anna Matoušů, Ph.D. 8  



Z důvodů odstoupení zvoleného kandidáta P. Jurajdy se členkou Výboru stává J. Bojková. Výsledné 

složení Výboru a Revizní komise je v tabulce označeno kurzívou. 

Návrh usnesení: Valné shromáždění potvrzuje výsledky voleb do Výboru společnosti a Revizní 

komise. 

Výsledky hlasování: přítomní (18): pro 18, proti 0, zdržel se 0 

online (30): pro 28, proti 1, zdržel se 1 

celkem (48): pro 46, proti 1, zdržel se 1 

 

8. Různé 

a) J. Fuksa a P. Znachor vyzvali členskou základnu k zasílání témat k diskuzi a dalších podnětů 

Výboru ČLS. 

b) M. Rulík poděkoval odstupujícímu Výboru společnosti a vyzdvihl dobrovolnický charakter 

činnosti členů Výboru. 

c) D. Fiala zmínil možné příčiny hromadných úhynů ryb ve vztahu k přítomnosti toxických řas 

Prymnesium parvum jako jedno z možných témat, kterým by se ČLS mohla zabývat. 

d) M. Koblížek navrhl zřízení komunikační platformy (např. WhatsApp skupiny) k rychlejší výměně 

informací. J. Tátosová připomněla svou zkušenost s podobnou skupinou ve Výboru ČLS. 

 

9. Závěr 

Předseda ČLS poděkoval všem zúčastněným za přínosnou diskusi a aktivní účast na jednání Valného 

shromáždění ČLS. P. Rosendorf poděkoval odstupujícímu předsedovi P. Znachorovi za jeho práci 

v posledních dvou volebních obdobích. 

 

Zapsal: Michal Šorf 

 

 

Ověřovatelé zápisu: Jan Špaček    Pavel Rosendorf 


